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Beste voorzitter, college, collega raadsleden, ambtenaren en belangstellenden.  

 

Allereerst spreek ik namens onze fractie van het CDA alle waardering uit voor de meer dan 

gemiddelde inzet van zowel ambtenaren als het college voor de inspanningen welke zijn 

verricht om de budgetfreeze inzichtelijk te maken en voor het opstellen van deze 

begroting. 

 

Voorzitter, de gemeenteraadsverkiezingen zijn al weer ruim een half jaar achter ons.  

Hoewel de uitslag en zetelverdeling nauwelijks veranderd zijn, de twee grootste partijen 

werden wat groter, de rest moest wat toegeven, is er door een andere samenstelling van 

coalitie, een nieuwe dynamiek ontstaan in de raad.  

Als  gemeente Heerde hebben we naar mijn weten ook voor het eerst 3 wethouders en 

een interim-burgemeester van buiten de gemeentegrenzen. Het CDA is desondanks blij 

met de samenstelling zoals die nu is. Niet “blief maar bij t’ Olde”, maar een vier paar frisse 

ogen die naar dit huis hun ervaring en expertise meebrengen uit vorige 

functievervullingen. Daar kunnen wij van leren en profiteren. 

Heerdenaar zijn is geen kwaliteitsvereiste, passie hebben voor onze gemeente wel! 

 

Enkele dagen voor de verkiezingen kregen we nog grote tegenvaller voor de kiezen 

namelijk een onvoorziene tekort. Daar is al het nodige over gezegd en geschreven en dit 

zal ons de komend periode ook onze nadrukkelijke aandacht hebben.  

 

De tekorten binnen het Sociaal Domein zijn voornamelijk ontstaan, doordat de taken 

vanuit dit domein zijn overgeheveld vanuit de overheid naar de gemeentes en dus ook 

onze gemeente. Daar bovenop is er nog een fikse korting op het budget voor het Sociaal 

Domein gekomen, kortom vanaf het begin, tot aan de dag van vandaag, komen er te 

weinig inkomsten vanuit het rijk om het financiële plaatje voor het Sociaal Domein 

sluitend te krijgen. Met name de jeugdzorg is een aandachtspunt, echter sturing hierop is 

lastig, vanwege de “open eind”- regelingen en het woonplaatsprincipe. 

 

Wat betreft het CDA gaan we uit van het principe dat wie zorg nodig heeft, ook zorg moet 

kunnen krijgen. Wanneer we naar het domein samenleving kijken moet er ook voor de 

komende jaren in lijn met het beleid van het vorig college de noodzakelijke zorg geleverd 

worden aan onze burgers. Deze opgave mogen we niet uit ons oog verliezen. Onze zorg 

voor jong en oud gaat het CDA aan het hart. Zo mogelijk doen we het zelfs nog een stukje 

beter en efficiënter. Daartoe nodigen we het college uit.  

Daarnaast is de fractie van het CDA een groot voorstander om ruim in te zetten op 

preventie en dus ook op het instellen van een 0 tot 100 loket! Wel hebben wij als fractie 

ernstige bedenkingen van het installeren van 21 werkplekken in het gebouw van het CJG. 

Waarom kunnen deze plekken niet op de Eperweg in ons gemeentekantoor worden 

ingericht? 

 

Het CDA wil werken aan een gezonde financiële huishouding, waarbij wij met een brede 

blik en creativiteit naar onze uitgaven kijken. Wij realiseren ons ook dat wij daarbij voor 

een forse opgave staan. De geraamde besparingen op beheer en onderhoud kunnen wij 

alleen maar toejuichen. Hiervoor hebben we al jarenlang gepleit want wij kiezen liever 

voor een investering in het sociaal domein in plaats van het ruimtelijk domein. Het kan 

wat ons betreft wel een onsje minder in onze wegen.  



Wat ons betreft zoekt het college in 2019 nog naar mogelijkheden om de kosten voor het 

beheer van infrastructuur verder terug te brengen. 

 

Om tot een gezonde financiële huishouding te komen is er ook een breed draagvlak in 

onze samenleving nodig. 

Het CDA heeft hoge verwachtingen dat er in de eerste helft van 2019 breed inspraak 

wordt verleend aan alle betrokken verenigingen, organisaties en instellingen ter 

voorbereiding van de besluitvorming door de raad begin november 2019. 

 

Zoals net aangegeven vindt ook het CDA van groot belang date er weer geld in de 

gemeente portemonnee gaat komen, maar laten wij dat met zijn allen oppakken en niet 

bepaalde groepen uit onze samenleving om een extra bijdrage vragen. College wij doelen 

daarmee op het invoeren van de hondenbelasting. Het CDA kan hiervoor niet zijn 

goedkeuring afgeven, wij zijn van mening dat niet alle hondenbezitters financieel kunnen 

worden belast omdat er een kleine groep zich niet aan de afspraken rondom de overlast 

van hondenpoep houdt. Middels een amendement stelt het CDA, ook namens de PvdA en 

de CU/SGP, een aanpassing voor op de begroting. Dit zal ik na mijn betoog voorlezen. 

 

Met de verhoging van de Toeristenbelasting kan het CDA instemmen, te meer daar er de 

afgelopen jaren fors is geïnvesteerd in het voorzieningenniveau voor onze toeristen. Denk 

daarbij aan de fietsknooppuntenroutes, de klompenpaden en diverse wandelroutes. Wij 

dringen er op aan deze toeristenbelasting in te zetten voor het op peil houden van onze 

toeristische voorzieningen.  

 

Het CDA dringt erop aan dat de duurzaamheidsambitie voortvarend wordt opgepakt. Deze 

zal de komende jaren in rap tempo nog belangrijker worden. Niet alles is mooi en 

wenselijk, maar als we geen kernenergie willen, geen windmolens willen en van het gas af 

moeten dan zullen we wat anders moeten doen om onze duurzaamheidsambitie te halen. 

Het CDA juicht toe dat wij als gemeente deel nemen aan de Clean Tech regio en daardoor 

samen projecten oppakken. 

Daarnaast acht het CDA het van groot belang dat onze energie coöperatie goed 

gefaciliteerd wordt en een garantstelling van de gemeente krijgt. College, laten wij als 

gemeente trots zijn op deze burgerinitiatieven!   

 

De afgelopen vier jaar hebben we ons intensief bezig gehouden met de invulling van de 

drie decentralisaties. Voor de komende vier jaren wil het CDA aan de slag met de bouw 

van nieuwe woningen.  

Dit is voor onze fractie de top prioriteit, wij willen aan de slag met het drie keer 

honderd woningen plan.  

Dit betekent dat het CDA driehonderd grondgebonden woningen wil realiseren in de 

komende vier jaar. De 100 woningen voor starters en sociale huur sluit aan bij de motie 

die we gezamenlijk met de PvdA en de CU/SGP indienen, daarbovenop 100 woningen in 

het middensegmenten en nog eens 100 woningen in het duurdere segment. Wij leggen de 

nadruk op grondgebonden woningen. Appartementen hebben we voldoende en er zijn 

voldoende plannen in ontwikkeling voor appartementen. Meer appartementen zitten 

mensen niet op te wachten.  

 

Maar waarom dit ambitieuze plan voor drie keer honderd grondgebonden woningen in drie 

jaar.  

Hiervoor hebben wij meerdere redenen:  

 Wij willen niet alleen bouwen voor onze eigen bevolking maar wij zijn ook een 

fantastisch alternatief voor jonge gezinnen die nu in Stadshagen wonen en graag in 

een landelijke omgeving willen wonen.  



Wij zijn een prachtige gemeente met mooie faciliteiten, onze voorzieningen zoals 

scholen en kinderopvang hebben wij uitstekend voor elkaar! Qua reistijd van 

Heerde naar Zwolle is hetzelfde als vanuit Stadshagen naar onze mooie gemeente! 

 Een groei van onze inwoners is noodzakelijk! Het is goed voor de 

gemeentefinanciering, het verenigingsleven, de scholen, de bibliotheek, ect. 

 We voorkomen de vergrijzing van onze bevolking en daarmee ook een verdere 

lastenverzwaring van de 3D’s  

Het drie keer honderd plan van het CDA is een fantastische uitdaging en de markt is nu 

goed om het drie keer honderd plan in drie jaar te realiseren. We zullen niet alleen moeten 

bouwen maar ook een actieve promotie via social media moeten opzetten en daar kunnen 

alle inwoners van Heerde ons bij helpen. Wie helpt ons mee bij dit mooie plan. De fractie 

van het CDA gaat graag in gesprek met alle partijen om dit plan te realiseren.  

 

Daarnaast zouden wij graag zien dat u actief onderzoek doet naar de mogelijkheden van 

verkoop van de gemeentelijke onroerend goederen. 

 

Geachte toehoorders, hierbij wil ik de algemene beschouwingen van het CDA gaan 

afronden Naast deze kritische noten  is goed om met elkaar met een oprechte bejegening 

t.o.v. elkaar te blijven kijken naar de ontwikkelingen in onze gemeente. Als we dat doen, 

dan ziet de fractie van het CDA de toekomst van onze mooie gemeente vol vertrouwen 

tegemoet! 

 

Ik dank u voor uw aandacht en namens de fractie van het CDA wens ik inwoners, bestuur 

en medewerkers van onze gemeente Gods zegen toe.  

 

Heerde, 5 november 2018 

 

Namens de CDA fractie Heerde- Wapenveld 

Joke Grotenhuis 

 


